



WONG, Ming Sum (Sam)

Hong Kong

+852 2820 5654

sam.wong@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Cross-border arbitration and dispute resolution
- Litigation
- Legal risk management
- Dispute resolution
- Legal risk management
- Capital reduction, winding up and bankruptcy
- Corporate compliance

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Wong has a broad practice in complex civil and commercial disputes, including international arbitration, court litigation, regulatory investigations and asset recovery.

Mr. Wong has extensive experience acting in arbitrations under major institutional rules, including HKIAC, ICC, SIAC, and UNCITRAL rules involving various jurisdictions such as the BVI, Cayman Islands, England and Wales, Hong Kong, Japan, Korea, Malaysia, China, Singapore, Taiwan, and the United States. He has also represented listed companies, multinational corporations, PRC state-owned enterprises, shareholders, and high-net-worth individuals in cases involving shareholder disputes, cross-border and complex commercial disputes, as well as insolvency proceedings. Mr. Wong has represented a diverse clientele including international PE funds, listed companies, global conglomerates, Big 4 accounting firms, state-owned enterprises, and high-net-worth individuals together with their investment vehicles and nominee holding companies.

Mr. Wong is a Fellow of the Chartered Institute of Arbitrators. Mr. Wong obtained a Bachelor of Laws degree with First Class Honours from the University of Hong Kong and ranked second in his class. He also holds a Master of Law degree from the University of Cambridge with distinction in corporate insolvency law. He is dual-qualified in both Hong Kong and England & Wales.

Mr. Wong is empanelled as an arbitrator with various arbitral institutions, including AALCO, BAC, CAA, DIAC, eBRAM, KFCRI, SCCA and THAC.

Prior to joining Han Kun Law Offices LLP, Mr. Wong trained at a top-tier U.S. firm and worked in another top-tier U.S. firm, where he focused on dispute resolution.

EDUCATION

University of Cambridge, LL.M., Distinction in Corporate Insolvency Law, 2016; University of Hong Kong, PCLL, 2015; University of Hong Kong, LL.B., First Class Honours (ranked 2nd in class), 2014.

QUALIFICATIONS

Solicitor of the High Court of Hong Kong (2018)
 Solicitor of the Senior Courts of England and Wales (2023)
 Fellow of the Chartered Institute of Arbitrators (2021)
 Accredited HKMAAL General Mediator (2025)
 Registered Foreign Lawyer of the Singapore International Commercial Court (2025)
 Granted rights of audience with the Astana International Financial Centre Court (2025)
 Arbitrator at the Saudi Center for Commercial Arbitration (SCCA) (2025)
 Passed the Greater Bay Area Legal Professional Examination (2025)
 Fellow of the Asian Institute of Alternative Dispute Resolution (FAIADR) (2026)
 Arbitrator at the Dubai International Arbitration Centre (DIAC) (2026)
 Arbitrator at the Chinese Arbitration Association, Taipei (CAA) (2026)
 Arbitrator at the Thailand Arbitration Center (THAC) (2026)
 Arbitrator at the Baku Arbitration Centre (BAC) (2026)
 Arbitrator and Mediator of eBRAM International Online Dispute Resolution Centre (2026)
 Arbitrator and Mediator of AALCO Hong Kong Regional Arbitration Centre (2026)
 Arbitrator of Kovise Foundation Conflict Resolution International (KFCRI) (2026)

HONORS AND AWARDS

ALB Hong Kong Rising Star 2026
 Han Kun Excellent Performance Award 2024
 Named in The Legal 500 Asia Pacific 2020 as a key lawyer and part of the 'diligent' and 'very responsive' disputes resolution team

SOCIAL RESPONSIBILITIES

China Chair of the Young Institute for Transnational Arbitration (ITA) (2025-2027 term)
 Member of the International Legal Affairs Committee, Hong Kong Law Society (2025-2026 term)
 Member of the History and Historical Archive Committee, Hong Kong Law Society (2026-2027 term)
 Chartered Institute of Arbitrators (East Asia Branch) Young Members Group Co-Opt Committee Member (2025-2026 term), Committee Member (2026-2027 term)
 Core Member of the China Project Team, Moot Alumni Association (2026-2027 term)
 Member of the IBA Arbitration Committee, Asia Pacific Regional Forum and Young Lawyers' Committee (2025-2026 term)

PUBLICATIONS

Co-Author of Butterworths Hong Kong Partnership Law Handbook – Fourth Edition (2026)
 UIA Lexis-Nexis Publication: Practical Review of The Hague Convention on Choice of Court Agreements of 2005 – Chapter on The Hague Convention on Choice of Court Agreements of 2005 in Asia (upcoming)
 Hong Kong Companies Ordinance (Cap.622): Commentary and Annotations 2026 – Part 8 on Registration of Charges and Part 14 on Remedies for Protection of Companies' or Members' Interests (upcoming)

Hong Kong Annotated Legislation – Interpretation and General Clauses Ordinance (Cap.1) (upcoming)

Hong Kong Annotated Legislation – Factors Ordinance (Cap.48) (upcoming)

Hong Kong Annotated Legislation – Prevention of Bribery Ordinance (Cap.201) (upcoming)

Annotated Ordinances of Hong Kong – Limited Partnership Ordinance (Cap.37) (Jan 2026 edition)

Annotated Ordinances of Hong Kong – Partnership Ordinance (Cap.38) (Jan 2026 edition)

Annotated Ordinances of Hong Kong – Business Registration Ordinance (Cap.310) (Jan 2026 edition)

Practical Law Article: "Chinese companies going global: key dispute resolution considerations" (upcoming)

Practical Law Article: "Enforcing security in Hong Kong: overview" (upcoming)

"The Arrival of the Web3 Era: Taking stock of HK court decisions relating to digital assets" – article published on Wolters Kluwer and Lexology dated 6 May 2026

"香港国际仲裁中心发布2025年统计数据 — 趋势深度观察" (HKIAC Releases 2025 Statistics — An In-Depth Analysis of Trends) – article published on Wolters Kluwer and Lexology dated 5 March 2026

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



黄铭琛

香港

+852 2820 5654

sam.wong@hankunlaw.com

业务领域

- 跨境仲裁与争议解决
- 诉讼
- 法律风险管理
- 争议解决
- 风险管理
- 减资、清算和破产
- 公司合规

工作经历

黄铭琛律师的执业领域广泛，涉及各种复杂的民商事争议，包括国际仲裁、法院诉讼、合规调查和资产追索。

黄律师在代理根据主要机构规则进行的仲裁案件方面拥有丰富的经验，包括香港国际仲裁中心（HKIAC）、国际商会（ICC）、新加坡国际仲裁中心（SIAC）和联合国国际贸易法委员会（UNCITRAL）的规则，涉及英属维尔京群岛、开曼群岛、英格兰及威尔士、香港、日本、韩国、马来西亚、中国内地、新加坡、台湾和美国等多个司法管辖区。此外，他还代表上市公司、跨国公司、中国国有企业、股东和个人处理各种股东争议、跨境和复杂的商业纠纷及破产程序等案件。黄律师是英国皇家特许仲裁员协会的资深会员。

黄律师以一级荣誉以及全级第二名的优异成绩毕业于香港大学法律系，并以在公司破产法方面的出色表现获得剑桥大学法学硕士学位。黄律师拥有香港和英格兰及威尔士的律师资格。

黄律师已被多家仲裁机构选定为仲裁员，包括 AALCO、BAC、CAA、DIAC、eBRAM、KFCRI、SCCA 和 THAC。

在加入汉坤律师事务所有限法律责任合伙之前，黄律师在一家顶级的美国律师事务所任职实习律师，并在另一家顶级的美国律师事务所任职，从事争议解决领域的相关工作。

教育背景

剑桥大学，法律硕士，2016；香港大学，法律专业证书，2015；香港大学，法学学士，一级荣誉（全级第二名），2014。

执业资格

2018 年，香港律师

2023 年，英格兰及威尔士律师

2021 年，英国皇家特许仲裁员协会资深会员（FCiarb）

2025 年，香港调解资历评审协会认证调解员
 2025 年，新加坡国际商事法院注册外国律师
 2025 年，获准在阿斯塔纳国际金融中心法院出庭
 2025 年，沙特阿拉伯商业仲裁中心（SCCA）仲裁员
 2025 年，通过粤港澳大湾区律师执业考试
 2026 年，亚洲多元争议解决研究院资深会员（FAIADR）
 2026 年，迪拜国际仲裁中心（DIAC）仲裁员
 2026 年，中华仲裁协会（CAA）仲裁员
 2026 年，泰国仲裁中心（THAC）仲裁员
 2026 年，巴库仲裁中心（BAC）仲裁员
 2026 年，eBRAM 国际在线纠纷解决中心仲裁员和调解员
 2026 年，亚非法协香港区域仲裁中心（AALCO）仲裁员和调解员
 2026 年，Kovise 基金会国际冲突解决中心（KFCRI）仲裁员

荣誉与奖项

荣膺 2026 ALB 香港律师新星
 荣获 2024 年度“汉坤优秀表现奖”
 入选《法律 500 强：亚太地区 2020》榜单，被评为关键律师，并为“勤勉”且“反应迅速”的争议解决团队成员

社会任职

国际仲裁协会（ITA）青年分会中国主席（2025-2027）
 香港律师会国际法律事务委员会成员（2025-2026）
 香港律师会历史与历史档案委员会成员（2026-2027）
 特许仲裁员学会（东亚分会）青年会员小组委员会增选委员（2025-2026），委员（2026-2027）
 模拟法庭校友会“中国项目组”核心成员（2026-2027）
 国际律师协会仲裁委员会、亚太区域论坛及青年律师委员会委员（2025-2026）

最近出版物

《Butterworths 香港合伙法手册》第四版（2026 年）
 《2005 年海牙法院选择协议公约实务评析》——2005 年海牙法院选择协议公约在亚洲的适用（即将出版）
 《香港公司条例》（第 622 章）：评注与注释（2026 年）——第 8 部关于押记登记及第 14 部关于保障公司或成员权益的补救（即将出版）
 香港注释法例——《释义及通则条例》（第 1 章）（即将出版）
 香港注释法例——《代理商条例》（第 48 章）（即将出版）
 香港注释法例——《防止贿赂条例》（第 201 章）（即将出版）
 香港注释条例——《有限责任合伙条例》（第 37 章）（即将出版）
 香港注释条例——《合伙条例》（第 38 章）（即将出版）
 香港注释条例——《商业登记条例》（第 310 章）（即将出版）
 Practical Law 文章：《中国企业走向全球：争议解决的关键考量》（即将发布）
 Practical Law 文章：《在香港对担保资产的强制执行：概述》（即将发布）
 “Web3.0 时代的来临：盘点香港法院有关数字资产的判决”——文章在 2026 年 5 月发表于

Wolters Kluwer 和 Lexology

“香港国际仲裁中心发布 2025 年统计数据 — 趋势深度观察” — 文章在 2026 年 3 月发表于
Wolters Kluwer 和 Lexology

工作语言

中文、英文